
Udlændinge- og Integrationsudvalget

Til: Statsministeren

Dato: 14. september 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 974

Statsministeren udtalte på sit pressemøde d. 22 februar 2011 følgende om-

kring daværende sag om statsløse palæstinensere: ”For så vidt angår, kan

man sige, substansen, der har integrationsministeren taget hånd om sagen.

Opdaget fejlen, beklaget fejlen, rettet op på fejlen. Tilbage står så, at det na-

turligvis kan være klogt at søge at få et nærmere indblik i, hvad der har gjort,

at man siden 1999 har forvaltet på en fejlagtig måde. Og derfor har jeg netop

bedt integrationsministeren om at foranledige udarbejdelse af et notat, der be-

skriver det her forløb og som søger at afdække, hvad er der gået galt – med

henblik på at det kan oversendes til Folketinget. Der er rettet op på sagen,

men derfor står det alligevel tilbage jo at prøve at blive klogere på, hvad der er

sket – for at sikre, at tilsvarende fejl ikke opstår igen”. Agter statsministeren at

anmode om en lignende redegørelse fra Udlændinge- og Integrationsministe-

ren, om ministeriets fejlfortolkning af Den Europæiske Menneskerettigheds-

domstols dom med henblik på at blive klogere på, hvad der er sket, og for at

tilsvarende fejl ikke opstår igen (jf. artikel ” Justitsministeriet fik stoppet Støj-

bergs ulovlige praksis”, Radio24Syv d. 22. august 2018)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Astrid.Krag@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Martin Henriksen
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